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RM – WK/31/11/12 

   Protokół  
ze wspólnego posiedzenia Komisji  

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 21 listopada 2012 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Marek Bartoszewski udział 

wzięli członkowie połączonych Komisji wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu, oraz zaproszeni goście wpisani listę stanowiącą zał. 2. Przewodniczący 

obrad po powitaniu członków Komisji, zaproszonych gości i stwierdzeniu quorum 

uprawniającego do podejmowania decyzji, o godz. 12.20 rozpoczął posiedzenie Komisji 

zgodnie z zaproponowanym porządkiem: 

1. Omówienie materiałów na XXVIII sesję: 

a) uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2018. 

b) uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2012.  

c) uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia Rady Miejskiej w Rzgowie. 

d) uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Rzgów w 2013 roku 

e) uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Rzgów na rok 2013 

f) uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Rzgów z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013”. 

g) uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Rzgowie do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji administracyjnych w 

sprawach z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

h) uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rzgów 

i) uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa wieczystego 

użytkowania gruntu i własności nieruchomości budynków. 

j) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Rzgów na rzecz Ochotniczych Straży Pożarnych w Grodzisku, 

Starowej Górze, Starej Gadce, Kalinku, Bronisinie Dworskim, Guzewie, Prawdzie i 

Romanowie. 

k) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup działki 240/8 w Starowej Górze od P. 

Adama Cienkusza.  

2. Sprawy różne.  

Obsługę prawną zapewniał Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz.  

 

Ad.1.  

a) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2018. 

Ze względu na to, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla części 

miejscowości Rzgów, rejon ulicy Grodziskiej, Południowej, Glinianej i części wsi Grodzisko 

został wyłożony dwukrotnie do wglądu publicznego jest prośba o zwiększenie środków na 

2013 r. o kwotę 5.300 zł., z tytułu przedłużającej się procedury.   

W związku ze zmianą sposobu i zakresu realizacji budowy obwodnicy Rzgowa zadanie to 

zostaje usunięte z wykazu przedsięwzięć. Zadanie zostało ujęte w projekcie budżetu na 2013r.  

(budowa węzła komunikacyjnego).  

Raport oddziaływania na środowisko został wysłany do regionalnego dyrektora ochrony 

Środowiska i Sanepidu. Po otrzymaniu opinii od tych organów wtedy będą trwały ustalenia 

łącznie z terminem konsultacji społecznych.  
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Burmistrz powiedział, że zgodnie z wolą mieszkańców Gospodarza nie będzie budowana 

obwodnica Rzgowa w tym momencie. Teraz należy skupić działania na wykonaniu projektu i 

wybudowaniu węzła komunikacyjnego dla obsługi Strefy Aktywności Gospodarczej. 

 

b) uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2012.  

5. Brakujące środki na wykup gruntu od P. Franczaka i takim działaniem wszystkie środki 

byłyby zapłacone w tym roku.  

 

c) uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Rzgów w 2013 roku 

Izba Rolnicza nie wniosła żadnych uwag do projektu uchwały.  

Radny Piotr Salski wniósł uwagę do paragrafu 1, aby dopisać że obniża się cenę na terenie 

Gminy Rzgów.  

Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz nie widzi potrzeby dopisywania tego, co, o czym mówi radny 

gdyż jest to zapisane w paragrafie 2.  

 

d) uchwała w sprawie przyjęcia oświadczenia Rady Miejskiej w Rzgowie. 

Rada postanowiła podjąć oświadczenie, aby była jasność w kwestii obwodnicy.  

 

e) uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Rzgów na rok 2013, w tym omówienie wniosku 

taryfowego.  

Dyrektor GZWiK w Rzgowie Konrad Kobus przedstawił wniosek taryfowy na rok 2013.  

Bilans ilości wydobycia, zakupu i sprzedaży wody w Gminie Rzgów w okresie od 

01.09.2011r. do 31.08.2012 r. – woda podana do sieci kształtowała się na poziomie 654 239 

m
3
, sprzedaż wody 537 054 m

3
. Razem rozliczenie zużycia wody na potrzeby oczyszczalni, 

woda technologiczna na płukanie sieci, awarie, przytulisko dla psów, pobór z hydrantów 

ulicznych na cele p.poż daję ogólną sumę 578 825 m
3
. Straty wody w tym okresie wyniosły w 

granicach 11,52 %.  

Radny Piotr Salski zauważył, że pozycja 7 dotycząca sprzedaży wody po 01.09.2012 r. 

wybiega poza okres taryfowy.  

Dyrektor GZWiK w Rzgowie Konrad Kobus powiedział, że jeśli w przeciągu dwóch tygodni 

w okresie po 31.08 wystawiona jest faktura np.01.09. to do bilansu wody zaliczamy  

3 miesiące wcześniejsze. Gdyby to nie było wliczane straty wody byłyby na poziomie 16 %. 

Natomiast straty wody są takie jak podano we wniosku. Dopuszczalne jest 2% błędu 

statystycznego.  

Radny Stanisław Gierasiński zapytał o jednostki OSP, czyli pkt 5 (woda na cele OSP na 

tankowanie pojazdów i ćwiczenia oszacowana na podstawie danych przekazanych przez 

część jednostek OSP) i 6 (pobór wody z hydrantów ulicznych na cele p.poż szacunkowo 1% 

wody podanej do sieci) wniosku taryfowego. 

Dyrektor Kobus powiedział, że co innego jest woda na ćwiczenia dla straży, a co innego jest 

woda na pożary. Strażom jest ciężko zliczyć ile zużyli wody. Szacunkowo przyjmuje się 1 %.  

Radny Piotr Salski uważa, że wszystkie jednostki powinny podawać takie dane.  

Dalej głos zabrał Dyrektor Kobus. 

Ogólna ilość przyjętych ścieków na oczyszczalnie 229 882 m
3
, ścieki z kanalizacji 210 819 

m
3
, ścieki dowożone wozem asenizacyjnym 14 663 m

3
, zrzut ścieków na wylewisko 4 400 m

3
 

(obcych).  

Radny Mirosław Bednarczyk przyszedł o godz. 13.35.  

 

Radny Piotr Salski zapytał jaka jest cena wywozu ścieków w tym roku.  

Dyrektor GZWiK Konrad Kobus powiedział, że około 13,50 brutto.  

Radny Jan Owczarek miał uwagę. Mieszkańcy, którzy nie mają kanalizacji płacą więcej niż 

Ci co z niej już korzystają. Radny miał propozycję, aby zwracać mieszkańcom koszty 

wybrania ścieków.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnego czy jego wniosek jest tylko do ścieków, które wybiera 

wóz asenizacyjny GZWiK w Rzgowie (na co czeka się ok. 2 miesięcy) czy do pozostałych 

firm wybierających ścieki.   

Radna Anna Pachulska zapytała dlaczego trzeba czekać 3 miesiące, czy nie można tego 

ulepszyć.  

Dyrektor Konrad Kobus powiedział, że nie wolno dopłacać do wywozu ścieków, gdzie na 

rynku funkcjonują przedsiębiorcy. Zgodnie z projektem oczyszczalni ścieków może ona 

przyjąć max 10 % ścieków dowożonych w stosunku do ścieków z kanalizacji sanitarnej, 

ponieważ ładunek w ściekach gminnych, gdzie są ścieki z szamb jest dwukrotnie większy od 

ładunku ścieków, które są transportowane siecią kanalizacyjną. Jeżeli zakład stwierdzi, że nie 

może przyjąć ścieków ze względów technicznych może odmówić ich przyjmowania.  

Żeby przyjąć więcej ścieków na oczyszczalnie musiałyby zdrożeć w stosunku do tego co jest 

obecnie, aby pokryć koszty zakupu beczki asenizacyjnej i zatrudnienia kolejnej osoby na to 

stanowisko.  

Radny Zenon Wawrzyniak pamięta, że w ubiegłym roku była mowa o sukcesywnym 

podnoszeniu cen wody i ścieków, a w tym roku cenę się obniża, a gmina dopłaca do tego 

coraz więcej.  

Dyrektor Konrad Kobus wyjaśnił, że do wniosku przyjmuje się koszty od 01.09. ub. roku do 

31.08.br. Z tabeli A wynika, że w I grupie taryfowej taryfa obowiązująca jest na poziomie 

2,72 zł., taryfa nowa 2,52 zł. W II grupie taryfowej taryfa obowiązująca wynosi 2,82 zł. nowa 

2,54 zł. Odpowiednio w tabeli B dotyczącej ścieków I grupa taryfowa, taryfa obowiązująca 

4,73 zł  nowa 4,53 zł. W II grupie taryfowej taryfa obowiązująca 4,73 zł. nowa stawka 4,53 

zł. Tabela C pokazuje koszty, które były w roku obrachunkowym poprzedzającym 

wprowadzenie nowych taryf i rok obowiązywania nowych taryf w złotówkach. Przychody do 

obliczania cen i stawek opłat pomniejszane są o przyjmowanie nieczystości ciekłych. Z 

kosztów wyciągnięte są nieczystości ciekłe.  

Radny Piotr Salski uważa, że należałoby zrobić trzecią część dla ścieków dowożonych, aby to 

zbilansować.  

Dyrektor Konrad Kobus wyjaśnił, że we wniosku taryfowym nie można umieszczać opłat za 

przyjmowanie nieczystości ciekłych, to jest zabronione.  

Tabela D - są to koszty przyjęte do planu taryfowego po uwzględnieniu kosztów na podstawie 

2011 r. i po uwzględnieniu przyszłych przychodów. Co roku są inne koszty przychodów.  

Radny Piotr Salski zapytał na jakiej podstawie przewiduje się, że będzie mniejsze zużycie 

wody i będzie mniej przyjętych ścieków.  

Dyrektor Konrad Kobus wyjaśnił, że 537 tys. m
3
, które jest podane jako sprzedaż jest 

spowodowane tym, że w tym roku była duża susza i studnie wysychały. Dyrektor planując 

zużycie wody wyciąga średnią z kilku lat. Ścieki kanalizacyjne są przyjmowane tak jak są 

rzeczywiście odbierane, co do wody nikt nie jest wstanie przewidzieć jej wydobycia i 

sprzedaży.  

Tabela G rozbicie kosztów na przychody za wodę i kanalizację. Tabela H skutki zmiany cen i 

stawek opłat za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków.  

Wysokość cen i opłat za dostarczaną wodę i odprowadzane ścieki z uwzględnieniem dopłat z 

budżetu Gminy Rzgów obowiązujących na 2013 rok. 

Wysokość cen za dostarczaną wodę: 

I Grupa taryfowa 

-pobierający wodę na cele socjalno-bytowe 

(gospodarstwa domowe i jednostki: oświaty, kultury,  

    sportu, ochrony zdrowia, opieki społecznej, administracji, 

 gospodarstwa rolne i ogrodnicze) 

Cena za 1m³ wody                                                          2,52 zł/m³  

 

II Grupa taryfowa 

- pobierający wodę na cele pozostałe 
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Cena za 1m³ wody                                                          2,54 zł/m³  

 

Wysokość cen za odprowadzone ścieki : 

I Grupa taryfowa 

- odbiorcy odprowadzający ścieki socjalno-bytowe  

(gospodarstwa domowe i jednostki: oświaty, kultury,  

   sportu, ochrony zdrowia, opieki społecznej, administracji, 

 gospodarstwa rolne i ogrodnicze) 

Cena za 1m³ ścieków                                                         4,53 zł/m³  

 

II Grupa taryfowa 

- odbiorcy odprowadzający ścieki przemysłowe 

Cena za 1m³ ścieków                                                     4,53 zł/m³ 

 

Do stawek należy doliczyć podatek VAT w wysokości 8%. 

 

Do działalności pozostałej został wprowadzona pozycja „hurtowa sprzedaż wody” i tam  

10 tys. m
3 

było zdjęte z kosztów, ponieważ cena hurtowa wody nie wchodzi do wniosku 

taryfowego. Sprzedaż hurtowa wody dotyczy Gminy Brójce, gdzie kupują od gminy Rzgów 

wodę na poziomie 10 tys. zł. m
3
 . Propozycja ceny na poziomie 2,16 zł. brutto.  

Usługi asenizacyjne cena sprzedaży 13,79 zł., prognozowane wpływy 199 955 zł., cena netto 

13,79 zł. netto,  14,89 zł. brutto. Razem prognozowane wpływy 2  447 255 zł.   

Dyrektor Konrad Kobus starał się żeby nie było dotacji, ale w ubiegłym roku dotacja była tak 

obniżona, że brakło pieniędzy na działalność w maju 2011 r. i Dyrektor w ubiegłym roku 

wnioskował do Rady o udzielenie kredytu obrotowego, ale RIO w Łodzi zakwestionowało 

uchwałę. Żeby zakład funkcjonował w pewnych ramach czasowych potrzebna jest dotacja. 

Dotację można wziąć w okresie kiedy zakład nie ma pieniędzy. RIO powiedziała żeby robić 

zestawienie miesięczne, ale to nie zmieni struktury sprzedaży do kosztów i trzeba będzie 

zatrudnić dodatkowych inkasentów. Dlatego też jest propozycja dotacji w wysokości 182 520 

zł. Nadwyżki finansowe powstają, ponieważ zakład planuje trochę mniej niż sprzedaje.   

Radny Zenon Wawrzyniak zapytał czy nie można by było zostawić cen wody i ścieków na 

poziomie 2012 co by dawało zysk.  

Dyrektor Konrad Kobus wyjaśnił, że dotacja może być przeznaczona na dotowanie jednej lub 

wielu grup odbiorców do 1 m
3 

wody i ścieków. Zakład może otrzymywać także dotacje 

przedmiotowe.  

Radny Zenon Wawrzyniak powiedział, że jest to prognozowanie to nie można założyć, że 

będą większe koszty.  

Dyrektor Konrad Kobus powiedział, że nie ma we wniosku stopy zysku, ale można ją 

wprowadzić, tylko na jakim poziomie. Chociaż stopa zysku także nie pomoże.  

Radny Zenon Wawrzyniak obawia się, że na następny rok będzie drastyczna podwyżka cen.  

Dyrektor Konrad Kobus powiedział, że nie będzie zwiększana dotacja, która pozwala na 

funkcjonowanie zakładu. Dyrektor musi się rozliczać z dotacji kwartalnie. Potrzeby 

inwestycyjne są zgłaszane przez Dyrektora Burmistrzowi, ale na wszystkie brakuje środków. 

Można wprowadzić stopę zysku na pokrycie dotacji. Następnie, zakład zwraca zysk na koniec 

roku. Dyrektor powiedział, że można wprowadzić stopę w przyszłym roku i zaproponował, 

aby stopa zysku była na poziomie planu danej dotacji. Stopa zysku może być na poziomie 5-

7%, ale trzeba uzasadnić dlaczego na takim poziomie, a w przypadku 1 % stopy zysku nie 

będzie zarzutów.  

Radny Piotr Salski zapytał skąd jest opłata sprzedaży hurtowej.  

Dyrektor Konrad Kobus powiedział, że do tej pory gmina Brójce kupowała wodę po takiej 

cenie jak mieszkańcy, a w związku z tym, że jest to podmiot gospodarczy wprowadzono taką 

cenę. 

Radny Piotr Salski zapytał czy cena hurtowa z Łodzi będzie wyższa w przyszłym roku. 
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Dyrektor Konrad Kobus powiedział, że jest po negocjacjach i cena dla gminy Rzgów jest na 

poziomie 1,80 zł.  

 

Radny Zenon Wawrzyniak powiedział, że trzeba się zastanowić czy cena zakupu nie będzie 

niższa niż to co się zainwestuje w hydrofornie.   

Dyrektor Konrad Kobus powiedział, że najlepiej zainwestować pieniądze w swoje 

hydrofornie, które posłużą gminie na 20 lat.  

Radny Piotr Salski powiedział, że mówi się tylko o remoncie hydroforni w Rzgowie, ale nic 

się nie robi. 

Dyrektor Kobus wyjaśnił, że jest zrobiony projekt hydroforni w Grodzisku, robiony jest 

projekt na hydrofornię w Rzgowie, jest koncepcja projektu rozbudowy bloku oczyszczalni 

ścieków. Jest nadzieja, że jak będą gotowe projekty uda się pozyskać środki unijne.  

 

f) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup działki 240/8 w Starowej Górze od P. 

Adama Cienkusza.  

Działka nr 240/8 stanowi fragment ul. Słomianej w Starowej Górze. Podział został 

zatwierdzony w 2008 r. i grunty nie przeszły z mocy prawa. Po kilku latach zgłosił się 

właściciel o uregulowanie sprawy. Nie było pytań.  

 

g) uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Rzgów na rzecz Ochotniczych Straży Pożarnych w Grodzisku, Starowej Górze, Starej 

Gadce, Kalinku, Bronisinie Dworskim, Guzewie, Prawdzie i Romanowie. 

Pani Magdalena Kurowska przygotowała uchwałę na 8 jednostek OSP, ponieważ te jednostki 

nie budziły wątpliwości i można zawrzeć z nimi umowy. Pani Kurowska poprosiła o 

dopisanie do OSP Romanów nieruchomość niezabudowaną oznaczoną numerem działki 

189/2  o  pow.0,929 ha.   

Nie ma straży w Rzgowie, ponieważ trwa sprawa związana z budynkami, natomiast działka 

jest na własności Gminy. 

Przewodniczący Rady M. Bartoszewski zapytał mecenasa czy nie istnieje taka zasada, która 

mówi o tym, ż właściciel gr7unty jest także właścicielem naniesień.  

Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz potwierdził, że jest taka zasada, iż właściciel gruntu jest 

również właścicielem naniesień.  

Pani Magdalena Kurowska nie ujęła OSP w Kalinie, ponieważ jednostka ma na własność 

działkę nr 379/1. Jest to działka, którą Straż otrzymała przez zasiedzenie.  

Burmistrz uważa, że jednostka powinna zorganizować Walne Zebranie i przekazać grunt na 

rzecz Gminy.  

Jeżeli gmina jest właścicielem nieruchomości to zgodnie z zasadą powołaną wcześniej staje 

się również właścicielem gruntu tłumaczył mecenas Iwaszkiewicz.  

Radny Marek Skalski zapytał czy działka na której stała stara strażnica w Rzgowie należała 

do straży czy Straż oddała działkę na rzecz gminy, ponieważ z tego co mówią strażacy 

przekazali działkę. Czy straż za działkę, którą przekazała do gminy otrzymała pieniądze.  

Pani Magdalena Kurowska powiedziała, że teren został skomunalizowany i Gmina dostała to 

na własność. 

Burmistrz powiedział, że grunt pod strażnicą w Rzgowie jest gminy i teraz trzeba wyjaśnić 

sytuację budynków, ponieważ Burmistrz nie będzie mógł przekazać żadnych środków na 

inwestycje.  

Przewodniczący Rady powiedział, że Gospodarz i Kalino ma na własność strażnicę więc 

żadnego dofinansowania nie będzie. Przewodniczący odniósł się także do opinii RIO 

dotyczącej finansowania jednostek OSP.  

Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz powiedział, że RIO napisało, iż dotacje są możliwe ale w 

sytuacjach kiedy gmina  nie inwestuje w obcych środkach trwałych.  

Dzięki umowom użyczenia budynek będzie miał prawnego użytkownika zgodnie z 

warunkami  umowy.  
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Przewodniczący Rady zapytał jakie są przeciwwskazania, aby użyczyć nieruchomość na rzecz 

OSP w Rzgowie. 

Burmistrz zgadza się na dopisanie OSP Rzgów.  

Przewodniczący zapytał co z OSP Kalino. 

Mecenas Iwaszkiewicz powiedział, że generalnie własność budynku powinna podzielić los 

gruntu, czyli właścicielem budynku staje się ten kto jest właścicielem gruntu. Mecenas nie 

widzi przeciwwskazań do podjęcia uchwały w sprawie użyczenia i uregulowanie stanu 

prawnego nieruchomości.  

Radny Jan Owczarek chciał zauważyć, że strażnicę w Kalinie całkowicie nie budowała 

gmina, udział był także mieszkańców. 

Burmistrz nie zgodził się z przedmówcą.   

Przewodniczący Rady zapytał czy P. Kurowska ma jakieś obiekcje co do dopisania Kalina i 

Rzgowa do uchwały.  

Pani Magdalena Kurowska powiedziała, że tak, ponieważ wpisana jest własność działki na 

OSP w Kalinie.  

Burmistrz zaproponował, aby podjąć uchwałę pomijając Rzgów i Kalino do czasu 

wyjaśnienia sprawy.  

Na tym zakończono temat.  

Burmistrz powrócił do sprawy z przed kilku miesięcy mianowicie sprawy wodociągu w 

Rzgowie przy ul. Cmentarnej. Burmistrz po rozmowach z P. Owczarkiem doszedł do 

porozumienia. P. Owczarek wybrał co roczną opłatę dzierżawy w wys. 8 tys. zł. plus za 10 lat 

poprzednich jednorazową wypłatę w wys. 40 tys. zł.  

Dyrektor GZWiK w Rzgowie zaproponował, żeby wprowadził stałe opłaty za przesył sieci do 

wniosku taryfowego. Dodał także, że pierwszą propozycją P. Owczarka było 200 tys. zł. za 

wszystko, gmina dawała 160 tys. zł., ale Państwo Owczarek się nie zgodzili.  

 

Przerwa 15.30- 15.50 

 

h) uchwały sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Rzgów z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013”. 

Z-ca Burmistrza Rzgowa Jadwiga Pietrusińska powiedziała, że uchwałę należy podjąć do 

końca listopada. W programie nic się nie zmienia poza kwotą, która zostaje zwiększona o 100 

tys. zł. w stosunku do 2012 r. co w sumie daje 398 tys. zł. Podział pieniędzy jest następujący: 

LUKS „Sokół” – 35 tys. zł., Siostry Felicjanki – 33 tys. zł., „Otwarte Serca” – 30 tys. zł. i 

GLKS „Zawisza” Rzgów – 300 tys. zł.  

 

Radny Wiesław Gąsiorek powrócił do uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości OSP, 

ponieważ uważa, że okres 10 lat użyczenia przyjęty w projekcie uchwały jest za krótki.  

Radni zaproponowali 20 lat. 

Mecenas Dariusz Iwaszkiewicz z kolei powiedział, że okres przyjęty w uchwale jest 

wystarczający. Umowę użyczenia może rozwiązać użyczający i biorący w użyczenie.  

Po dyskusji stanęło na 15 lat.  

 

i) uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rzgowie do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach z 

zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym. 

j) uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rzgów 

 

Z-ca Burmistrza Rzgowa Jadwiga Pietrusińska wyjaśniła na czym polega cała sprawa.  

Pomoc materialna o charakterze socjalnym jest przyznawana uczniom już od kilku lat i jest 

ona w postaci stypendiów szkolnych i zasiłków szkolnych. Ustawa o systemie oświaty 
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pozwala na przekazanie postępowań w przedmiotowej sprawie do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej.  

W ślad za tym idzie przyjęcie Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów. Jeśli chodzi o wzory wniosków o udzielenie stypendium i zasiłków 

opracował MOPS.  

Przewodniczący Rady M. Bartoszewski zapytał ile aktualnie wynosi minimalny miesięczny 

dochód na jedną osobę. 

Z-ca Burmistrza Rzgowa Jadwiga Pietrusińska powiedziała, że dotychczas było to 351 zł., ale 

zmieniło się na ok. 420 zł. na jedną osobę.  

Radny Piotr Salski zapytał czy stypendia i zasiłki są płacone z budżetu gminy, jeśli tak to z 

jakiej pozycji czy jest to dotacja z budżetu państwa. 

Z-ca Burmistrza Rzgowa Jadwiga Pietrusińska powiedziała, że w 80% jest to dotacja z 

budżetu państwa, a 20 % środki własne. Dotacja ta jest przydzielana w określonej wysokości 

jest wyliczana ze wzoru przyjętego Rozporządzeniem. W ramach środków jakimi dysponuje 

gmina rozdzielane jest stypendium w pewnych przydziałach kwotowych.  

Radny Piotr Salski zauważył, że w warunkach udzielania stypendium jest tylko kryterium 

materialne, a nie ma nic na temat postępów w nauce.  

Z-ca Burmistrza Rzgowa Jadwiga Pietrusińska powiedziała, że jest to pomoc materialna o 

charakterze socjalnym i warunki nauki nie mogą być brane pod uwagę, ponieważ byłoby to 

niezgodne z ustawą o systemie oświaty.  

Do parg.17 ust.1 pkt 1 dopisano następująca treść: 

„zwrot uprzednio zaakceptowanych wydatków, po przedstawieniu odpowiednich faktur, 

rachunków lub innych dokumentów księgowych wystawionych (…).” 

 

k) uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa wieczystego 

użytkowania gruntu i własności nieruchomości budynków. 

Paragraf 2 sformułowano następująco;  

„Powyższe działki gruntu wraz z naniesieniami zakupione będą na potrzeby zadań z zakresu 

gospodarki komunalnej Urzędu Miejskiego w Rzgowie, budowy parkingów dla Gminnego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz budowy obiektów kultury”. 

Nie było pytań ze strony Rady. 

 

Ad.2. 

Rada rozpatrzyła podanie dotyczące budowy wodociągu na ul. Górnej. Nie ma jeszcze dla 

tego terenu planu zagospodarowania przestrzennego. Najpierw należy opracować plan.  

Przewodniczący przedstawił pismo, jakie trafiło z Gminy Zgierz, w którym przekazują Apel 

 o dokonanie regulacji ustawowych zmieniających zasady realizacji zadania własnego gminy 

„Zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania” z prośbą o podjęcie 

podobnych działań. Przewodniczący przekazał pismo do P. Agier. Radni popierają inicjatywę.  

Kolejne pismo z Urzędu Wojewódzkiego dotyczące unieważnienia XXIV sesji z dn. 

09.08.2012 r. Urząd Wojewódzki prosi o wyjaśnienia.  

Sesja została zwołana zawiadomieniem z dn. 6.08.2012 r. przez Przewodniczącego Rady do 

którego był załączony porządek obrad. Na XXIV sesji nie wprowadzano zmian do porządku 

obrad w związku czym nie wymagane jest głosowanie Rady w tym zakresie.  

Pan Burmistrz poinformował, że zgłosiła się do niego grupa wolontariuszy ze Szlachetnej 

Paczki z prośbą o wsparcie potrzebujących rodzin z terenu powiatu łódzkiego-wschodniego. 

Lista rodzin potrzebujących jest dostępna na stronie internetowej szlachetnej paczki. Radni 

zadecydowali wspomóc rodziny. Przekazanie paczek odbędzie się w dniu 9 grudnia br.  

Burmistrz powrócił do sprawy. P. Owczarka. Większość radnych była za wypłatą dzierżawy  

i jednorazowej wypłaty.  

Przewodniczący Marek Bartoszewski zamknął posiedzenie Komisji Wspólnej o godz. 17.00.  

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczył:  


